
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

amely készült  2013.  május  14.  napján  Herceghalom Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete 
Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottságának  a  Polgármesteri  Hivatal  hivatalos  helyiségében 
nyilvánosan megtartott ülésén.

Jelen vannak: jelenléti ív szerint
Jegyzőkönyvet vezeti: Meszner Mónika igazgatási előadó

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke megállapította,  hogy az ülés 6 
taggal határozatképes. 

Izsák  Irén,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  tagja,  Erdei  László,  a  Humán  és  
Környezetvédelmi  Bizottság  tagja,  Hunya  Krisztina,  a  Humán és  Környezetvédelmi  Bizottság  
tagja és Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke jelezték, hogy az Egyebek 
napirendi pontban szót kérnek.

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke javaslatot tett a napirendi pontok 
elfogadására:

1. A gyermekjóléti szolgálat 2012. évi munkájáról szóló beszámoló megvitatása
Előadó: Erdősi László polgármester

2. 2012. évi gyermekvédelmi beszámoló megvitatása
Előadó: Dr. Szmodis Jenő jegyző

3. Mosolysziget Családosok Egyesületének programtámogatási kérelme
Előadó: Makay István elnök
Meghívott: Salga Józsefné, a civil szervezet elnöke

4. Herceghalom  közterületeinek  elnevezéséről  szóló  képviselő-testületi  rendelet-tervezet  
megvitatása
Előadó: Dr. Szmodis Jenő jegyző

5. Herceghalom Községi Könyvtára működéséről tájékoztatás
Előadó: Erdősi László polgármester

6. Felsőoktatási ösztöndíj pályázat kiírásáról tájékoztatás
Előadó: Dr. Szmodis Jenő jegyző

7. Az  intézményi  gyermekétkeztetés  minőségének  véleményeztetése  –  szülői  kérdőívek  
értélekése
Előadó: Erdősi László polgármester
Meghívott: Varga-Tóth Csaba megbízott óvodavezető, az Általános Iskola igazgatója

8. E G Y E B E K

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 igen szavazattal, nem 
szavazat és tartózkodás nélkül a napirendi pontokat módosítás és kiegészítés nélkül elfogadta.
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1. A gyermekjóléti szolgálat 2012. évi munkájáról szóló beszámoló megvitatása
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

A Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  az  írásos  előterjesztést  megvitatta,  jelenlévő  6  tagja 
egyhangúlag, 6 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozati javaslatot 
terjeszti a képviselő-testület elé elfogadásra:

Egyszerű szótöbbségű határozat!

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének
…  ..../2013.(V.21.) számú h a t á r o z a t a:  

Herceghalom Község Önkormányzatának Képviselő-testülete
a Magyar Máltai Szeretetszolgálat Gondviselés Háza – 

Páty Gyermekjóléti Szolgálatának 
2012. évi tevékenységéről szóló beszámolóját 

 a Budaörs Kistérség Többcélú Társulással kötött szerződés 
alapján ellátott feladatokról  módosítás és kiegészítés nélkül 

– a melléklettel megegyezően - 
elfogadja.

Határidő: azonnal.
Felelős: Erdősi László polgármester.

Kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

2. 2012. évi gyermekvédelmi beszámoló megvitatása
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

A Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  az  írásos  előterjesztést  megvitatta,  jelenlévő  6  tagja 
egyhangúlag, 6 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozati javaslatot 
terjeszti a képviselő-testület elé elfogadásra:

Egyszerű szótöbbségű határozat!

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének
…  ..../2013.(V.21.) számú h a t á r o z a t a:  

Herceghalom Község Önkormányzatának Képviselő-testülete
a 2012. évi gyermekvédelmi tevékenységről szóló beszámolót a 

 módosítás és kiegészítés nélkül 
– a melléklettel megegyezően - 

elfogadja.
Határidő: 2013. május 31.
Felelős: Dr. Szmodis Jenő jegyző.

Kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.
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3. Mosolysziget Családosok Egyesületének programtámogatási kérelme
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

Salga Józsefné, a Mosolysziget Családosok Egyesületének elnöke röviden ismertette az írásban 
benyújtott és kiküldésre került pályázati anyagot.

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 igen szavazattal, nem 
szavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testülete
Humán és Környezetvédelmi Bizottságának

20/2013. (V.14.) számú határozata:
Herceghalom  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a 
Mosolysziget  Családosk  Egyesülete  programpályázatát  elfogadja  és 
részére  a  2013.  évre  150.000,-Ft,  azaz  százötvenezer  forint 
programtámogatási keretet állapít meg.
Az Egyesület első félévi programjainak támogatására (Szent Iván-éji 
rendezvény)  70.000,-Ft,  azaz  hetvenezer  forint  programtámogatást 
állapít meg.
Felhatalmazza  Erdősi  László  polgármestert  a  támogatási  szerződés 
aláírására.
Felhívja  a  Támogatott  figyelmét,  hogy  az  első  félévi 
programtámogatás  összegének  felhasználásáról  legkésőbb  2013. 
június  30-ig  köteles  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  felé 
elszámolni.  Amennyiben  elszámolási  kötelezettségének  nem  tesz 
eleget,  a  következő  évben  Herceghalom  Község  Önkormányzata 
Képviselő-testületéhez nem nyújthat be pályázatot.
Felkéri  a  Pénzügyi  Csoportot,  hogy  az  első  félévi  támogatás 
összegének (70.000,-Ft) átutalásáról 2013. május 31-ig, az Egyesület 
számlájára átutalással gondoskodjon.

Felhatalmazza  Erdősi  László  polgármestert,  hogy  az  Egyesület 
második  félévi  programtámogatásának  (maximum  80.000,-Ft) 
átutalásáról  –  amennyiben  az  első  félévi  elszámolás  az  előírtaknak 
megfelelően  megtörtént,  illetve  a  második  félévi  program  az 
önkormányzat  programterveivel  egyezik  –  2013.  augusztus  31-ig 
gondoskodjon az Egyesület számlaszámára. 
Felhívja  a  Támogatott  figyelmét,  hogy  a  második  félévi 
programtámogatás  összegének  felhasználásáról  legkésőbb  2013. 
december 31-ig köteles a Humán és Környezetvédelmi Bizottság felé 
elszámolni.  Amennyiben  elszámolási  kötelezettségének  nem  tesz 
eleget,  a  következő  évben  Herceghalom  Község  Önkormányzata 
Képviselő-testületéhez nem nyújthat be pályázatot.
Határidő: folyamatos
Felelős: Pénzügyi Csoport

Erdősi László polgármester
Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke. 

Kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.
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4. Herceghalom  közterületeinek  elnevezéséről  szóló  képviselő-testületi  rendelet-tervezet  
megvitatása
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

A  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  az  írásos  anyagot  megismerte,  jelenlévő  6  tagja 
egyhangúlag, 6 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül az alábbi döntési javaslatot 
terjeszti a képviselő-testület elé:

Minősített többség!

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének
/2013. (V.21.) rendelete a közterületek elnevezéséről

− a mellékelt szöveggel megegyezően -  

Kérdés, hozzászólás nem lévén Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

5. Herceghalom Községi Könyvtára működéséről tájékoztatás
(írásos anyag kiküldésre került)

Makay  István,  a  Humán és  Környezetvédelmi  Bizottság  elnöke elmondta,  hogy Bacsó  Ildikó 
könyvtárvezető családi okok miatt távozott Herceghalomból. A kiírt pályázatot Némethné Király 
Márta nyerte el, aki holnapi napon áll munkába.

Erdősi  László  polgármester tájékoztatta  a  jelenlévőket,  hogy a  könyvtár  átadás-átvétele  a  mai 
napon  megtörtént.  Elmondta,  hogy  magas  színvonalú,  sokszínű  munka  folyt  a  könyvtárban, 
reményét fejezi ki, hogy a jövőben is ugyanígy lesz.

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 6 tagja egyhangúlag a tájékoztatást tudomásul 
vette.

Több kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

6. Felsőoktatási ösztöndíj pályázat kiírásáról tájékoztatás
(írásos tájékoztatás kiküldésre került)

A Humán és  Környezetvédelmi  Bizottság  a  tájékoztató  tartalmát  megismerte,  jelenlévő  6  tagja 
egyhangúlag az tudomásul vette.

Kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

7. Az  intézményi  gyermekétkeztetés  minőségének  véleményeztetése  –  szülői  kérdőívek  
értélekése
(szülői vélemények összegzése kiküldésre került)

Erdősi  László  polgármester elmondta,  hogy a  visszaérkezett  szülői  vélemények  összesítésekor 
kialakult  eredmény  önmagáért  beszél.  Felkéri  a  jelenlévő  Varga-Tóth  Csaba  iskolaigazgatót  és 
megbízott  óvodavezetőt  és  dr.  Petrikné  Gál  Csillát,  az  iskolai  Szülői  Közösség  elnökét,  hogy 
segítsenek véleményükkel kialakítani a bizottsági ajánlást a képviselő-testület felé.
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Varga-Tóth Csaba iskolaigazgató és mb.óvodavezető elmondta, hogy az óvodában az elégedettség 
nagyobb fokú, mint az iskolában, ezt tükrözi a felmérés eredménye is. Minden hónapban ki kell 
tölteni mind az óvodai, mind az iskolai alkalmazotti közösségnek egy a szolgáltató által küldött 
értékelő  lapot,  melyen  az  étkeztetés  minőségét  az  óvodában  mindig  jobbra  értékelik,  mint  az 
iskolában.

dr. Petrikné Gál Csilla SZK elnök elmondta, folyamatosan figyelemmel kíséri az iskolai étkezés 
minőségét  gyermekein  keresztül,  sajnos  a  jelzések,  kérések  ellenére  sem  javul  a  szolgáltatás 
minősége.  Javasolja  a  jelenlegi  szolgáltatói  szerződés  felmondását  és  új  közbeszerzési  pályázat 
kiírását remélve azt, hogy sikerül jobb szolgáltatót találni. Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy egy 
szakember  összeállított  egy  szempontrendszert  az  egészséges  gyermekétkeztetéshez,  aminek 
vállalását  javasolja,  hogy  a  közbeszerzési  eljárásban  feltételként  kell  állítani.  A  legnagyobb 
probléma az véleménye szerint,  hogy a vállalást  ki  és milyen módon tudja betartatni.  Sajnos – 
vélemnye szerint – az előző szolgáltatóval is folyamatosak voltak a problémák, szinte havonként 
kellett  észrevételeket  tenni,  melyeket  aztán  egy  ideig  teljesített  csak.  Javasolja,  hogy  az  új 
szolgáltató kiválasztásánál ne az ár legyen az elsődleges szempont.

Hunya  Krisztina,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  tagja javasolta,  hogy  a  pályázati 
kiírásában kerüljön meghatározásra a szolgáltatás ellátási szintje is.

Dr. Szmodis Jenő jegyző tájékoztatta a jelenlévőket, hogy sajnos nincs olyan szabályrendszer, mely 
a gyermekétkeztetés szempontjait meghatározná, csak ajánlások vannak. Minden szolgáltató maga 
dönti el, hogy nála mi az, ami alapszolgáltatásnak számít, és mi az emelt szintű szolgáltatás. Így 
előfordulhat,  hogy  ami  az  egyik  szolgáltatónál  emelt  szintnek,  az  egy  másiknál  alapszintnek 
minősül. Felkérte a Szülői Közösség elnökét, hogy juttassa el részére a szakember által kidolgozott 
szempontrendszert azért, hogy ha a képviselő-testület úgy dönt, hogy új közbeszerzési pályázatot ír 
ki, akkor ez a szerződés mellékletét képezhesse. Véleménye szerint sem lenne helyes, ha az ár lenne 
az elbírálásnál az elsődleges szempont.

Csizmadia  Zsuzsa  alpolgármester megkérdezte,  hogy  a  szolgáltató  általi  vállalások  hogyan 
tartathatók be.

Dr. Szmodis Jenő jegyző válaszában elmondta, hogy mindenképpen hasonló tartalmú szerződést 
kell  kötni,  mint  a  mostani,  miszerint  annak indokolás  nélküli  felmondása 30 napos határidővel 
megtehető. Esetleg beletehető az is a pályázati kiírásba, hogy a szerződés felmondása esetén az új 
közbeszerzési ellátás költségét a szolgáltatónak kell fizetnie. 

dr.  Petrikné  Gál  Csilla  Szülői  Közösség  vezető  megkérdezte,  hogy ki  és  milyen  módon  tudja 
ellenőrizni az étel minőségét.

Dr.  Szmodis  Jenő  jegyző elmondta,  hogy  az  önkormányzat  és  a  szolgáltató  között  megkötött 
szerződés  kedvezményezettjei  az  intézményekbe  járó  gyermekek.  Az  önkormányzat  nem  tud 
meggyőződni  személyesen  a  szolgáltatás  minőségéről,  így  kénytelen  a  kedvzeményezett 
véleményére hagyatkozni.

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 igen szavazattal, nem 
szavazat  és  tartózkodás  nélkül  az  alábbi  határozati  javaslatot  terjeszti  a  képviselő-testület  elé 
elfogadásra:
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Egyszerű szótöbbségű határozat!

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének
…  ..../2013.(V.21.) számú h a t á r o z a t a:  

Herceghalom Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, 
hogy a Sodexo Magyarország Kft-vel a közétkeztetésre megkötött szolgálgatási szerződést

2013. augusztus 31-vel indokolás nélkül felmondja.
Herceghalom Község Önkormányzatának Képviselő-testülete közbeszerzési pályázatot
ír ki a gyermekintézményekben a közétekeztetés biztosítására 2013. szeptember 1-től.

A pályázati kiírás részét képezi az egészséges gyermekétrend összeállítására vonatkozó
szempontrendszer, melynek teljesítését a pályázónak vállalnia kell.

Határidő: azonnal.
Felelős: Erdősi László polgármester.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

8. E G Y E B E K
A) Izsák Irén,  a  Humán és  Környezetvédelmi Bizottság tagja tájékoztatta  a  jelenlévőket  a 
május 26-án megrendezésre kerülő községi gyermeknap tervezett programjáról.

B) Erdei László, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja elmondta, hogy több lakossági 
jelzés  érkezett  felé,  melyben  kérték  a  lakosok,  hogy  a  Mórici  út  –  Árvalányhaj  utca 
kereszteződésénél  lévő szelektív  hulladékgyűjtő környékének  rendbentarthatósága  érdekében 
tegyen valamit az önkormányzat. Hétvégenként a hulladékgyűjtők megtelnek és hétfő reggelre a 
környéke  tele  van  szeméttel.  A kamerarendszer  kiépítését  sürgetni  kell,  hogy  beazonosíthatók 
legyenek a szemetelők.

Csizmadia Zsuzsa alpolgármester véleménye szerint megoldást jelenthet az is, ha más, forgalmas 
helyet találnak a hulladékgyűjtő szigetnek.

Hunya Krisztina, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a 
hulladéktörvény  2014.  január  1-től  hatályba  lépő  rendelkezése  értelmében  házhoz  menő 
hulladékgyűjtés keretében kell megvalósítani a szelektív hulladékgyűjtést, így véleménye szerint a 
kamerarendszer a megoldás a fennmaradó fél évre.

C) Hunya Krisztina, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja elmondta, több lakossági 
megkeresés  érkezett  felé,  amiben kérik,  hogy a  Petőfi  S.  utcában lévő  kisbolt  előtti  parkolási 
problémát valamilyen módon rendezni kell. Sajnos mindkét oldalán állnak az útnak az autósok, így 
köztük szinte nem lehet elmenni, nem lehet a kereszteződést belátni, így az veszélyes. Javasolta, 
kerüljön kihelyezésre megállni tilos tábla.

Erdősi  László polgármester  véleménye szerint  nem ilyen súlyos  a  probléma,  az autósoknak és 
egyéb módon közlekedőknek kell figyelmesen közlekedni.

Erdei László, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a 
Patak utca felújítása előtt a parkolás nem volt ilyen probléma, hiszen az útpadkán meg tudtak állni 
az autók, köztük pedig elfért, aki tovább akart menni. Az útpadka megemelésével jóval kisebb lett  
ez a terület, így jelenleg az úton állnak meg az autók nem figyelve egymásra. Elmondta, hogy a  
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jelenlegi  szabályok  szerint  nem  kell  parkolót  kialakítania,  azonban  a  probléma  megoldása 
érdekében kéri, hogy kerüljön az út jobb oldalára kihelyezésre megállni tilos tábla, így csak az út 
egyik  oldalára  tudnak  parkolni,  ezzel  biztosítva  a  folyamatos  haladás  lehetőségét.  Végső 
megoldásként pedig javasolja, hogy a kisbolt parkolójának kialakítására ugyanannyi  közterületet 
biztosítson a képviselő-testület, mint a Gesztenyés úti élelmiszerboltnak.

D) Makay  István,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  elnöke elmondta,  hogy Padla 
Zoltán herceghalomi lakos nagyon sikeres roncsderbi versenyző. Négyszeres magyar bajnok, sok 
díja  és kupája van. Évente két  versenyen vesz részt.  Megkereste  azzal  a kérdéssel,  hogy van-e 
lehetőség arra, hogy az ő versenytevékenységét az önkormányzat valamilyen módon támogassa.

Erdősi  László  polgármester elmondta,  egyéni  szponzorálásra  nincs  lehetősége  a  képviselő-
testületnek. A szabályozás értelmében herceghalomi egyesület szakosztályát lehet támogatni, egyéni 
kérelmeket nem.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a Humán és Környezetvédelmi Bizottság 
nyilvános ülését 18.50 órakor bezárta. A Díszpolgári Címre érkezett javaslatok megvitatására zárt 
ülést rendelt el.

Kmf.

Makay István
Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke
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